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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2015 

konaného dne 21. 1. 2015 
 
 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 7. Procházka Jan 

2. Šmardová Hana  8. Preininger Tomáš 

3. Houser Jaroslav 9. Libus Petr 

4. Bambasová Jaroslava 10. Wasserbauer Stanislav 

5. Vrzal Miloslav 11. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

6. Černý Radek  

 
Omluveni: 

1. Antonín Pavel 3. Kaňkovský Vít  

2. Janoušková Marcela   

 
 
Program: 
 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu; 

3. Kontrola zápisu; 

4. Plán činnosti komise na rok 2015; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 
 
 
1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise 
je usnášeníschopná.  
 
2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 10 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
4. Plán činnosti komise na rok 2015 
Lukáš Kettner uvedl návrh bodu na doplnění Plánu činnosti ZdK na rok 2015 (členové ZdK 
dokument obdrželi s časovým předstihem): 
„Výhled fungování zdravotnictví v Kraji Vysočina ve vazbě na zvýšení efektivity a kvality péče při 
smysluplné restrukturalizaci, optimalizaci nákladů při využití všech dostupných kapacit 
a plánování jejich dalšího rozvoje“. 
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Soňa Měrtlová informovala, že tento bod byl doplněn na základě zadání hejtmana kraje 
ředitelům nemocnic, ředitelce zdravotnické záchranné služby a OZ k vypracování komplexního 
rozboru zdravotnických služeb (stanovení minimálního rozsahu péče dle odborností, rozložení 
odborů s důrazem na spolupráci a efektivnost - regionálně). Výstupem bude jeden souhrnný 
materiál zpracovaný ve spolupráci všech uvedených subjektů a to do 31. 3. 2015 (vedoucí 
pracovní skupiny – koordinátor – ještě není znám). Členové ZdK uvažovali nad reálností splnění 
úkolu v takto krátkém časovém úseku. Zadání pro ředitele nemocnic a ZZS bude členům ZdK 
rozesláno. 
 
Soňa Měrtlová dále informovala, že o výstupech analýz zpracovanými firmami Advance 
Healthcare Management Consulting, s.r.o. a Tým DG plus spol. s r. o. budou probíhat jednání 
s řediteli nemocnic a primáři daných oddělení napříč všemi nemocnicemi (analýzy budou členům 

ZdK rozeslány). Dne 12. 2. bude probíhat první jednání, na které budou pozváni zástupci 
oddělení urologie, ORL a pediatrie.   
Celkem bude jednáno o dvanácti odděleních (urologie, ORL, pediatrie – gynekologie, chirurgie, 
oční – neurologie, ortopedie, radiodiagnostika – interní, infekční, plicní), další termíny nejsou 
určeny. Na jednotlivá jednání budou členové ZdK pozváni (na jednáních se mohou aktivně 
podílet). 
Na jednání budou přítomni zástupci Advance Healthcare Management Consulting, s.r.o., Tým 

DG plus spol. s r. o. přítomna nebude (argumentace, že již s nemocnicemi jednala).  
Pojišťovny budou do problematiky uvedeny až po získání výstupů z těchto prvotních jednání. 
Cílový výstup bude sloužit k možnosti optimalizace zdravotních plánů. 
 
Odborných privátních ambulantních ordinací se tento záměr nedotýká. 
 
Členové hlasovali o upraveném plánu činnosti ZdK na rok 2015: 
 
Usnesení 01/01/2015/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2015. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Co se jednotlivých termínů ZdK během roku 2015 týče, se přítomní členové shodli, že den 
zasedání bude středa, ale přesná data zasedání budou upřesněna po dohodě, s nepřítomnými, 
poslanci.  
 
5. Různé 
Soňa Měrtlová rozdala CD s výstupy projektu „Moje nemocnice“ členům, kteří nebyli přítomni 
na prosincovém zasedání. Nabídla k nahlédnutí do papírové formy, které na zasedání přinesla. 
Jedná se o výstupy z analýzy třech nemocnic kraje. V nemocnicích v Pelhřimově a v Novém 
Městě na Moravě výsledek ukázal, že nejsou koordinovány postupy, vedení nemocnice se ubírá 
jiným směrem než zaměstnanci. U nemocnice v Třebíči je závěrem celková obecná 
nespokojenost zaměstnanců. 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali by členové měli zájem na ZdK pozvat Ing. Synka, zástupce 
zpracovatelské firmy Advance Healthcare Management Consulting, s.r.o. Soňa Měrtlová pozvala 
členy na přednášku Ing. Synka, která bude součástí zítřejší konference „Dny bezpečí“. 
Členové ZdK se shodli, že možnost pozvání Ing. Synka na ZdK uváží, ale spíše až budou 
zpracovány analýzy všech nemocnic v kraji. 
Soňa Měrtlová doplnila, že součástí výstupů budou konzultace vedení nemocnic se zástupci 
firmy vedoucí k přijmutí opatření k odstranění nedostatků.  
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Členové ZdK vyjádřili obavu z reálnosti praktického odstraňování nedostatků na základě těchto 
analýz. 
  
Lukáš Kettner se dotázal, zdali hlavní důvody nespokojenosti zaměstnanců nemocnic spočívají 
ve výši ohodnocení lékařů a vážení si práce zdravotních sester ze strany lékařů? 
Členové ZdK diskutovali o vzneseném dotazu. 
 
Soňa Měrtlová přítomným přednesla aktualizovaný program zítřejší konference „Dny bezpečí“. 
 
Tomáš Prieninger vznesl dotaz týkající se možnosti zavádění registračních pokladen 
v ambulancích a nemocnicích. Na tento dotaz Soňa Měrtlová podá informace na příštím 
zasedání.  
Dále se Tomáš Prieninger dotázal na úhradu výpadku regulačních poplatků (průběžně nebo až 
po vyúčtování, v roce 2016). Soňa Měrtlová informovala, že dle pojišťoven budou uhrazeny, ale 
není určeno kdy. Lukáš Kettner doplnil, že dle úhradové vyhlášky by měly být hrazeny zálohově.  
 
Dále Lukáš Kettner vznesl dotazy: 
Jaký je dopad úhradové vyhlášky na nemocnice v kraji? 
Zdali navýšení platů bude pokryto úhradovou vyhláškou v plné výši? 
Soňa Měrtlová reagovala, že OZ má informace pouze od jedné nemocnice, kde pokrytí navazuje 
na úhradovou vyhlášku. 
 
Lukáš Kettner se dotázal, zdali kraj počítá s možností navýšení úhrad o 1%. (dle úhradové 
vyhlášky lze pro akreditovaná zdravotnická zařízení). 
Soňa Měrtlová odpověděla, že tato věc diskutována ještě nebyla, poslední zasedání asociace 
krajů proběhlo před schválením úhradové vyhlášky, ale s touto možností je počítáno, krajské 
nemocnice akreditaci mají 
 
Lukáš Kettner se dotázal na elektronické předepisování receptů s možností překročení 
preskripce v ambulantní složce. Soňa Měrtlová reagovala, že o tomto nebylo diskutováno. 
Členové ZdK podali informace dle svých zkušeností.  
Miloslav Vrzal konstatoval, že trh v Kraji Vysočina je ovlivněn řetězcem lékáren s nejnižšími 
doplatky za léky. 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2014 se uskuteční ve středu  
18. února 2015 od 16:00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
6. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Soňa Měrtlová 
Odbor zdravotnictví krajského úřadu 
 

Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 21. 1. 2015. 


